
 

Rudersdal 

Referat fra afdelingsmøde i DN Rudersdal (nr. 142) 

13. januar 2025 i Mødelokale 1 ved Birkerød Bibliotek 

Til stede: Brit, Karsten, Kirsten M., Marianne, Peter, Sonja, Steen, Steffen, Svend og S6ne. 

1. Velkomst med præsentaHonsrunde samt valg af referent og mødeleder 
Godkendelse af sidste referat (mødet d. 11.11.24) 
Peter valgtes 6l referent og Steen 6l mødeleder. 
Referatet godkendtes.  

2. Forslag Hl uddelegering af arbejdsopgaver i bestyrelsen v. Steen og Jitka, 
flg. arbejdsopgaver udbydes: 
- indkaldelse og dagsorden Hl afdelingsmøder på Podio (for at undgå spam af alle akHve) 
Karsten meldte sig (med Steffen som backup), indkaldelser og dagsordener sendes ind6l videre 
fortsat pr. mail 6l alle ak6ve. 

- økonomi (afdelingsmøder, sociale arrangementer, ansøgninger Hl ISOBRO m.fl.) 
Fortsat formandens opgave f.s.v.a. afdelingsmøder og ansøgninger. Ved sociale arrangementer har 
de pågældende arrangører ansvaret for at få søgt om refusion af udgiHer. 
  
- sociale arrangementer (julemøde, sommermøde mm.) 
 Margrethe har meldt sig. 
   
- intromøde for nyindmeldte (16. september 2025) 
Jitka har meldt sig. Karsten meldte sig også. 
 
- nyhedsbreve (Leif står for opsætning, billeder og indsendelse Hl DN-centralt som udsender) 
Det er som udgangspunkt den enkelte gruppes opgave at fabrikere materiale 6l Nyhedsbrevet. 
NB: Grupperne bedes inden næste bestyrelsesmøde tjekke, om oplysningerne om dem på     
hjemmesiden er opdaterede. 
 
- årsmøde (8. oktober 2025) inkl. årsberetning  
Årsmødet forberedes og opgaverne fordeles på afdelingsmøder inden årsmødet. Hver gruppe   
 laver et kort referat af årets begivenheder 6l formandens beretning. 
 



- arrangere ture/andre off. møder 
Margrethe har meldt sig 6l at arrangere en stand på Holte loppemarked igen i år. 
Grupperne opfordres 6l hver at stå for ét arrangement i løbet af året inden for deres fagområde. 

3. KonsHtuering af bestyrelsen - valg af formand og næs]ormand  
Jitka har erklæret sig villig 6l at være næsRormand.  
Steen, der har fungeret som formand siden 2023, oplyste, at han eHer uddelegeringen af opgaver 
under pkt. 2 er villig 6l at fortsæVe på posten som formand. Han vil holde en pause fra arbejdet i 
fredningsgruppen. 
Jitka og Steen valgtes hereHer med akklama6on. 

EHer årsmødet har bestyrelsen på 12 personer følgende sammensætning: 
AnneVe Palm Pedersen, Sonja Poll, Steen Ussing, BriV Egedal, Karsten Ive, Steffen Schmidt, Peter 
Lind Larsen, Marianne Viskum Olesen (nyvalg), Michael Olesen (genvalg), Margrethe Herning 
(genvalg), Milli Svarre (genvalg), Jitka S6lund Hansen (nyvalg). 
Suppleanter (for 1 år): Catherine Hart og BirgiVe Berg-Munch. 

4. Status på Grøn Trepart - herunder udpegning af DN-medlemmer Hl treparten. Samrådsmøde den 
28. januar, Milnersvej 41D, 3400 Hillerød. kl. 18. om netop grøn trepart er et åbent møde. Hvem 
deltager?  
Marianne Viskum Olesen har ansøgt om at blive repræsentant i den lokale trepart for vandopland 
Øresund.  
Flere har allerede meldt sig 6l det åbne samrådsmøde. Tilmelding senest 25. januar her: hVps://
ak6v.dn.dk/organisa6onen/samrad/nordsjaelland/ 

5. Referat fra Rudersdal Klimaråd. Se anbefalinger fra klimarådet her. Skal vi komme med andre 
anbefalinger Hl kommunen? Næste møde er d. 23.01.25. 
Steen vil på næste møde foreslå et forbud mod brændeovne fra før juni 2008. 

6. DN's energiforsyningspoliHk er i høring indHl d.16.02.25. Se forslag Hl ændringer her, og følg 
debaaerne på Vores DN her. Hvem vil være med Hl at kommentere forslaget? 
Eventuelle kommentarer sendes 6l Steen.  

7. Sagen om etablering af en stor varmepumpe ved Holtegårdsparken  
Norfors ønsker at placere en stor varmepumpe overfor Mariehøj-centeret tæt op ad motorvejen. 
Beboerne i Gl. Holte har bl.a. foreslået at placere den på den østlige side af motorvejen i fredet 
område. Se notat fra kommunen her. 
Kommunens notat indeholder en god gennemgang af reglerne, der gør, at placering på den østlige 
side af motorvejen ikke kan komme på tale. 

Kommunen har som følge af protesterne udsat beslutningen om placeringen af varmepumpen for 
at indhente yderligere oplysninger om alterna6ve løsninger, herunder geotermi. 

8. Nyt fra arbejdsgrupperne  
Fredning holder det årlige dialogmøde med forvaltningen i slutningen af januar.  

Vandgruppen mødes i næste uge. Karsten opfordrede 6l, at der følges op på sagen om forureningen 
af søerne på Furesø Golelubs område.  

https://aktiv.dn.dk/organisationen/samrad/nordsjaelland/
https://aktiv.dn.dk/organisationen/samrad/nordsjaelland/
https://rudersdal.dk/media/2633/download?inline
https://www.dn.dk/media/114441/energiforsyningspolitik-samlede-%25C3%25A6ndringsforslag-24.pdf
https://vores.dn.dk/da-DK/projects/energipolitik-i-dn
https://dagsordener.rudersdal.dk/vis/pdf/bilag/5787379c-b68f-4c59-b482-67e6818e5796/?redirectDirectlyToPdf=false


9. InvitaHon Hl afskedsrecepHon for direktør Iben Koch i Rudersdal kommune d. 28.01. kl. 15 – 17. 
Steffen, Karsten og Svend deltager. 

10. Repræsentantskabet besluaede i november at sæae Naturkorridoren (se her) på budgeaet for 
2025 med 350.000 kr. Samrådene for Nordsjælland, København og Sjælland, samt 24 afdelinger 
støaer projektet. Der er indkaldt Hl stormøde d. 29.1. i DN-Masnedøgade 20 kl. 18.30 - hvem vil 
med? 
Sonja, S6ne og Milli deltager.   

11. Evt. 
Novafos har inviteret 6l informa6onsmøde om nystartet vandløbsforskningsprojekt den 30. januar 
kl. 14:30-16:30 hos Novafos i Birkerød. Det drejer sig om en planlagt centralisering af 
spildevandsrensningen og nedlæggelse af en række eksisterende renseanlæg. Forskningsprojektet 
skal undersøge, hvordan ændringer i vandløbs vandføring påvirker biodiversiteten og livet i 
vandløbene. Marianne, Karsten og Svend har meldt sig som deltagere. 

Der er kommunalvalg den 18. november 2025. Vi bør inden næste bestyrelsesmøde diskutere i 
grupperne, hvordan vi kan "trykke poli6kerne på maven". Grupperne opfordres 6l at komme med 
konkrete forslag 6l emner. Hvem vil deltage i et valgmøde med Klimabevægelsen?   

              Næste møde 26. februar 2025. 

                           

PLL 21.01.2025

https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://vores.dn.dk/uploads/8f02fbf1-330f-4b16-b870-352d471f1098/idea_file/file/7e2b9fed-15c6-4441-b5f3-7df52c803b2d/Folder_for_Naturkorridoren_-_6.0.pdf&data=05%257C02%257C%257C75b05d2b675744187e2008dd30c69028%257C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%257C1%257C0%257C638720351565454116%257CUnknown%257CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ==%257C0%257C%257C%257C&sdata=8ypV2baqmvC+lI4gKcaBR6AcL3zbjidcRxs0/VnpAHI=&reserved=0

